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ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 29 

DE FEBRER DE 2016 

 

 

DATA........: 29 de febrer de 2016 

 

CARÀCTER....: ordinària  

 

COMENÇA.....: A les 19.30 hores. 

 

ACABA.......: A les 20:45 hores 

LLOC........: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS..: 

 

President:  Martí Àngel Torres Valls   

 

Tinents de Batle: 

  Joan Monjo Estelrich 

  Eugenio Garrido Vivas 

  Juan Quetglas Gayà 

  Maria Magdalena Marimón Mas 

  José Gayá Aloy 

   

Regidors:  

Rocio Romero Galera 

Maciana Alomar Bauzá  

Juana Ana Llull Molinas 

  Antoni Reus Darder 

  Beatriz Gamundí Molina 

  Francisco Bergas Pastor 

  Martí Joan Fornes Cerdó 

  Àngela Perelló Matas 

  Bernat Amengual Mulet 

  Nofre Plomer Marimón 

  Jaime Malbertí Mandilego 

 

  

 

Actua com a secretari: Jaime Perelló Marcé, secretari de la corporació. 

 

A la Vila de Santa Margalida, el dia 29 de febrer de dos mil setze, quan són les 19:30 hores, es 

reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme 

una sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del batle, Sr. Martí Àngel Torres Valls 

i assistits pel secretari de la corporació, Sr. Jaime Perelló Marcé, que dóna fe de l’acte. 

 

Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 

declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 

 

PART RESOLUTÒRIA 
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ORDRE DEL DIA 

 

1.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS DEL 

PARTIT POPULAR I CONVERGÈNCIA PER INSTAR AL GOVERN DE LES ILLES 

BALEARS A SOTERRAR L’ESTACIÓ DE BOMBEIG DEL CARRER ILLES CANÀRIES DE 

CAN PICAFORT. 

 

El Sr. batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa de dia 22 de febrer de 2016,  que va 

dictaminar favorablement la proposta de Batlia de dia 17 de febrer de 2016, la qual diu: 

 

“JOAN MONJO ESTELRICH, amb DNI 42.955.189-K, Portaveu del Grup Municipal Convergència a 

l’ Ajuntament de Santa Margalida i MARTÍ ÀNGEL TORRES VALLS, amb DNI 18.222.071-E, 

Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular a l'Ajuntament de Santa Margalida, 

 

EXPOSEN 

Durant l’any 2006, la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les Illes Balears va executar unes 

obres de renovació de l’estació de bombeig ubicada en el carrer Illes Canàries de Can Picafort.  

El resultat d’aquestes obres va ser la transformació de l’estació, abans soterrada, en una construcció de 

forma cúbica, que causa un gran impacte visual i estètic altament negatiu, tant pels turistes que ens 

visiten com també per la resta de residents de Can Picafort. 

Que aquestes obres estan situades en terrenys de domini públic i a una distància aproximada de 12 

metres de la línia de partió marítimo-terrestre.  

Que aquestes obres incompleixen la Normativa Urbanística Municipal. 

Que aquesta estació de bombeig no compta amb un sistema d’alimentació ininterrompuda que sigui 

fiable i, en vàries ocasions, en els darrers anys, ha deixat de bombejar, la qual cosa ha ocasionat 

residus fecals a la platja de Can Picafort i en els carrers adjacents a l’estació. És per aquest motiu que 

entenem que seria necessària la instal·lació d’una doble alimentació elèctrica i d’ un SAI.  

Per tot l’exposat, proposam al Ple l’adopció dels següents ACORDS. 

PRIMER: instar a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern de les Illes Balears 

l’execució de les obres que siguin necessàries per soterrar l’estació de bombeig del Carrer Illes 

Canàries de Can Picafort i així poder eliminar l’impacte visual i estètic que suposa. 

SEGON: instar a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern de les Illes Balears a 

la millora de les condicions tècniques de l’estació de bombeig mitjançant la instal·lació d’una doble 

alimentació elèctrica i d’ un SAI.” 

 

El Sr. Monjo (Convergència) intervé dient que a la Comissió Informativa ja es va parlar d’aquest tema, 

tot indicant que l’any 2006 el Govern balear va impulsar unes obres allà on hi havia una estació de 

bombeig del punt més baix de Can Picafort, que és el que bombeja l’aigua a pressió fins a la 

depuradora de Muro-Can Picafort, on es va fer una estació de bombeig enmig del carrer i devers 1,40-

1,50 metres d’altària damunt el nivell del sòl, cosa que impossibilita el trànsit i perjudica les vistes. El 

Sr. Monjo exposa que demanen que aqueixa estació de bombeig es faci a la profunditat que toca i 

impermeabilitzant, tot exposant que no hi toca haver cap problema amb el nivell freàtic, i que a dins a 

més a dins s’instal·lin unes bombes amb un sistema d’alimentació ininterrompuda, un sistema 

telemanat i telessenyalitzat, a fi que quan les bombes quedin fora alimentació elèctrica, d’una línia 

elèctrica determinada es pugui connectar a una altra línia elèctrica. El Sr. Monjo indica que això 

suposaria una doble alimentació elèctrica i amb un sistema d’alimentació ininterrompuda amb unes 

bateries i un grup electrògen suficient per donar-li alimentació una sèrie de temps i perquè no passi el 

que passa ara actualment que és que se’n temen que la bomba no està alimentada perquè l’aigua bruta 

surt enmig del carrer, a vora el Picafort Beach, o cap a la mar pel passeig Cervantes. El Sr. Monjo 

exposa que això no passa cada dia, però que els sol passar una vegada cada any, i que el Dia de la 
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Mare de Déu de fa dos o tres anys va passar això.  El Sr. Monjo afirma que demanen que s’arregli 

aqueix tema i que qui ho ha de fer és ABAQUA, que té una doblerada del cànon de l’aigua i que no 

saben què han de fer, i que facin aqueixes cosetes almanco.  

 

El Sr. batle demana si hi ha intervencions.  

 

El Sr. Reus (SUMA) indica que estan a favor de la proposta, que ja hi estaven quan es va tractar aquest 

tema i que no canviaran la seva posició. 

 

Sotmesa a votació la proposta, és aprovada per unanimitat dels assistents. 

 

 

2.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 

 

2.1.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 1/2016 

PER CONCESSIÓ DE CRÈDIT EXTRAORDINARI FINANÇAT AMB BAIXES PER 

ANUL·LACIÓ. 

 

Es presenta la proposta de Batlia de dia 26 de febrer de 2016, la qual diu: 

 

Vista la providència de batlia de dia 26 de febrer de 2016 relativa a la necessitat de realitzar 

determinades despeses no consignades en el pressupost municipal 2016, sol·licitant la incoació d’un 

expedient de modificació de crèdit per la concessió de crèdit extraordinari finançat amb baixes per 

anul·lació. 

 

Vist l’informe de la Interventora de data 26 de febrer de 2016. 

 

PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 

 

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 1/2016 per concessió de crèdit 

extraordinari finançat amb baixes per anul·lació que consta de les parts següents: 

 

APLICACIÓ PRESSUPOSTARIA QUE DISMINUEIX: 

  

A.PRESS DENOMINACIÓ C.INICIAL DISMINUCIÓ C.DEFINITIU 

231 500 FONS CONT. SERVEIS SOCIALS 50.000,00 15.000,00 35.000,00 

  TOTAL 50.000,00 15.000,00 35.000,00 

 

APLICACIÓ PRESSUPOSTARIA QUE ES CREA: 

CRÈDIT EXTRAORDINARI: 

  

A.PRESS DENOMINACIÓ C.INICIAL INCREMENT C.DEFINITIU 

231 22799 PROJECTES SERVEIS SOCIALS 

                      

-      15.000,00 15.000,00 

  TOTAL 

                      

-      15.000,00 15.000,00 
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Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 

mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 

presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 

comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   

L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 

B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 

 

No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 

 

 

El Sr. batle afirma que la proposta es presenta com a moció d’ urgència perquè en el moment que es 

preparar es va convocar la Comissió Informativa no estava preparada, que tot d’una que ha estat 

preparada els l’han enviat. El Sr. batle afirma que assumptes d’aqueixa de naturalesa, relatius a 

projectes nous o que hi ha partida, s’han de sotmetre sotmetre a votació en el plenari. El Sr. batle 

afirma que el que es tracta és d’agafar 15.000€ del fons de contingència dels Serveis Socials, i fer una 

modificació de 15.000€ per a projectes de Serveis Socials. El Sr. batle afirma que a dia d’avui no 

tenen el projecte tancat i que no saben si en faran un, dos o tres, que només fan la modificació de la 

partida econòmica.   

 

Sotmesa a votació la urgència de la proposta, aquesta és aprovada per unanimitat. 

 

Acte seguit es passa a debatre el punt i el Sr. batle demana si hi ha intervencions. 

El Sr. Plomer (CPU) demana si hi ha cap projecte en concret. 

El Sr. batle li respon que ara només fan la part econòmica. 

El Sr. Reus (SUMA) intervé dient que s’abstendran a la proposta, que no estan en contra que es facin 

projectes, però que s’abstendran perquè és una proposta d’urgència, sense que puguin consultar amb la 

interventora i fora saber quin projecte és. 

 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada atès que obté nou vots (5 Convergència + 4 PP) i que hi ha 

vuit abstencions (5 SUMA + 3 CPU). 

 

 

2.2.- EXAMEN I APROVACIÓ DE LA PROPOSTA D’ACORD AL PLE DE 

L’AJUNTAMENT PER A LA CESSIÓ D’UNS TERRENYS DESTINATS A EQUIPAMENT 

ESCOLAR A LA CONSELLERIA D’EDUCACIÓ –IBISEC- 

 

Es presenta com a moció d’urgència la proposta de Batlia que és del tenor següent: 

 

“1.- És pública i notòria la necessitat de dotar a Can Picafort d’un nou centre educatiu, atesa la 

saturació del centre Voramar de Can Picafort que no té capacitat per absorbir més alumnat amb les 

mínimes condicions necessàries.  

 

Per tal d’assolir aquest objectiu, s’han mantingut els darrers anys reunions constants amb representants 

de la Conselleria d’Educació del Govern de les Illes Balears,  qui havia sol·licitat a l’Ajuntament la 

cessió d’un solar assumint el compromís de construir el nou centre escolar. 

 

 

2.- Les parcel·les destinades a ús docent al nucli de Can Picafort - segons el planejament de 1986 i 

posteriors plans parcials - no eren aptes per a la construcció d’un nou centre escolar, atès que no 

disposaven de la superfície mínima exigida per la Conselleria d’Educació. Per aquest motiu, prèvia la 



5 

 

tramitació municipal oportuna, en data 30 de juliol de 2015 (BOIB 121, d’11 d’agost de 2015) es va 

aprovar definitivament la modificació puntual de planejament consistent en augmentar la superfície de 

l’equipament docent, establint els paràmetres urbanístics necessaris per a la construcció del nou centre 

escolar segons les indicacions que l’IBISEC va facilitar als tècnics redactors durant la tramitació 

municipal. 

 

 

3.- Finalment en data 26 d’octubre de 2015 la Junta de Govern Local va aprovar el projecte de 

reparcel·lació redactat per Arnau Capllonch en representació de Agcar, SLP de data 9 d’octubre de 

2015, amb l’objecte de segregar 2.415 m2 de la finca registral 17.329 per agrupar-los a la finca 

registral núm. 16.945, ambdues de propietat municipal
1
, per aconseguir les següents noves parcel·les: 

 

- Una parcel·la  amb una superfície de 8.415 m2 amb ús docent segons la descripció que consta 

a dit projecte. 

-  

- Una parcel·la amb una superfície de 14.905 m2 destinada a espai lliure públic amb descripció 

que consta al projecte. 

-  

De tal forma s’adapten les superfícies de les finques registrals a la modificació abans esmentada i es 

possibilita la cessió del solar de 8.415 m2 destinat a equipament docent a la Conselleria d’Educació. 

 

 

FONAMENTS DE DRET 

 

En relació a la normativa que estableix la col·laboració Municipis – Govern de les Illes Balears en 

relació a l’obtenció de solars (cessions en el cas de centres titularitat CAIB -IES- o posades a 

disposició centres titularitat municipal -CEIPS-), sorgeix de la interpretació conjunta de la següent 

normativa: 

 

 - Reial Decret 2274/1993, de 22 de desembre, pel qual es regula la cooperació de les entitats locals 

amb el ministeri d’Educació i Ciència.  

 

- Reial Decret 1876/1997, de 12 de desembre, sobre traspàs de funcions i serveis de l’Administració de 

l’Estat a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears en matèria d’ensenyança no universitària (RD 

1876/1997)  

 

- Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del Règim Local (LBRL)  

 

- Real Decret 1372/1986, de 13 de juny, de Reglament de Bens de les Entitats Locals (RBEL)  

 

- Llei Orgànica  2/2006, d'Educació, a la disposició add 15a 

 

Atès tot el que s’ha exposat anteriorment i per poder atorgar escriptura de reparcel·lació, aquesta 

Batlia proposa al Ple de l’Ajuntament el següent ACORD: 

 

                                                 
1 Per títol d’agrupació de data 12 de març de 1999, l’Ajuntament de Santa Margalida és propietària de la finca registral 17329 

identificada amb les referències cadastrals 2518902EE1021N0001QT i 2518907EE1021N0001 MT. 

Per títol d’expropiació de data 20 de novembre de 2013, l’Ajuntament de Santa Margalida és titular de la finca registral 16945 

identificada amb la referència cadastral 2518908EE1021N0001OT. 
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1.- Autoritzar el Sr. Batle,  en nom i representació de l’Ajuntament de Santa Margalida, per dur a 

terme totes les actuacions necessàries com també totes les signatures dels documents pertinents, per tal 

d’elevar a públic l’esmentada reparcel·lació així com el seu registre davant el Registre de la Propietat 

Núm. 1 d’Inca. 

 

2.- Cedir gratuïtament a la Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes Balears el solar de 

8.415 m2 corresponent a la finca registral 17329 identificada amb les referències cadastrals 

2518902EE1021N0001QT i 2518907EE1021N0001 MT, qualificada com a ús docent a les Normes 

Subsidiàries municipals, per a la ubicació d’un nou centre escolar 

 

3.- Posar l’expedient a informació pública pel termini de 15 dies, comptats a partir del primer dia 

següent hàbil a la publicació del corresponent anunci al BOIB perquè els interessats puguin presentar 

al·legacions, de conformitat amb l’art. 110.f) del Reglament de Béns de les Entitats Locals de 13 de 

juny de 1986. 

 

4.- Assabentar el Conell de Mallorca d’acord amb l’art. 109.2 del Reglament de Béns de les Entitats 

Locals i l’art. 1.3 de la Llei 8/1993, d’u de desembre, d’atribució de competències als Consells 

Insulars en matèria de règim local. 

 

5.- Disposar que la cessió es condiciona a l’ús educatiu. 

 

6.- Disposar que es revertirà el solar a l’ajuntament, en els casos en què s’exhaureixi el termini per 

construir l’edifici o se’n canviï l’ús permès. 

 

7.- Manifestar que el bé gaudeix d’exempció, d’acord amb allò que disposa l’art. 62.3 de la Llei 

d’hisendes locals. 

8.- Comprometre’s d’aplicar una eventual bonificació de la taxa de llicència d’obres de l’immoble que 

es pretén edificar. 

 

9.- Comprometre’s si s’escau, de fer les obres d’escomesa dels serveis d’aigua i electricitat per 

apropar-los a la rasant del solar. 

 

10.- Manifestar que el solar es troba lliure de càrregues, gravàmens, arrendaments o altres limitacions 

d’ús; atès que les condicions que tenia han estat complides per l’Ajuntament.” 

 

El Sr. batle afirma que presenten aqueixa moció d’urgència, que l’han haguda de tancar ara, que és per 

cedir per manera formal el solar per a l’escola de Can Picafort a la Conselleria, amb totes les 

condicions que pertoquen.  

El Sr. batle indica que el secretari infrascrit aqueixa setmana s’ha posat en contacte amb el gerent o 

director de l’IBISEC, i que li ha dit de quina manera han de fer la proposta, que han tancat ara mateix, 

i que fa referència a la cessió formal dels terrenys. 

El Sr. Reus (Suma) intervé demanant si fa referència als serveis. 

El Sr. batle li respon que van passant la documentació així com els van demanant, i que la primera 

passa que fan és aqueixa. 

a la Conselleria. 

Sotmesa a votació la urgència de la moció, aqueixa és aprovada per unanimitat. 

Acte seguit, el Sr. batle demana si hi ha intervencions. 
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El Sr. Reus (Suma) intervé dient que s’ha de fer l’acord formal amb la Conselleria i que estan a favor 

de la proposta. 

Sotmesa a votació la moció, aquesta és aprovada per unanimitat dels assistents. 

 

2.3.-  EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ CONJUNTA PRESNETADA PELS GRUPS 

MUNICIPALS DEL PP I CONVERGÈNCIA, SOBRE RECONEIXEMENT PÚBLIC AL 

SENYOR GREGORI MIR. 
  
La regidora de Cultura, la senyora Rocío Romero Galera, presenta la moció conjunta dels grups 

municipals del PP i Convergència de dia 29 de febrer de 2016, la qual diu:             

                                                                                                              
“MARTÍ ÀNGEL TORRES VALLS, amb DNI 18.222.071-E, Portaveu del Grup Municipal del Partit 

Popular a l'Ajuntament de Santa Margalida i JOAN MONJO ESTELRICH, amb DNI 42.955.189-K, 

Portaveu del Grup Municipal Convergència a l’ Ajuntament de Santa Margalida i, 

  
EXPOSEN 
  
Que avui han tengut notícia de la defunció del senyor Gregori Mir Mayol, una destacada figura 

intel·lectual de la Mallorca contemporània, i una de les persones que més va contribuir a rellançar 

l’estudi de la figura i l’obra del nostre paisà Joan Mascaró i Fornés. 

Que el Sr. Gregori Mir, amic i marmessor d’en Joan Mascaró i Fornés, va tenir cura de la publicació 

dels dos volums deCorrespondència de Joan Mascaró (1930-1986) (publicat a 1998). Aqueixa obra 

recull l'epistolari d’en Joan Mascaró amb destacades figures de l'àmbit cultural i públic i està precedit 

d'un acurat estudi del mateix Gregori Mir. 

Que així mateix tengué cura de la selecció i edició dels texts aplegats a Diàlegs amb l’Índia (2001), 

recull de les introduccions i pròlegs de les traduccions d’en Joan Mascaró i Fornés. 

Que, de més a més, el Sr. Gregori Mir dedicà anys i molts d’esforços a estudiar i a donar a conèixer 

l’obra d’en Joan Mascaró i Fornés, tant en articles, conferències i taules rodones. Part d’aqueixes 

activitats es dugueren a terme a Santa Margalida o amb la col·laboració d’aquest Ajuntament. 

Atès tot l’anterior,  els grups municipals de PARTIT POPULAR i CONVERGÈNCIA proposam al Ple 

l’adopció dels següents ACORDS: 
  

1.      Reconèixer la importància del treball i de l’obra del Sr. Gregori Mir Mayol per al coneixement i la 

difusió de la figura i de l’obra del nostre paisà Joan Mascaró i Fornés. 

2.      Comunicar a la família aquest reconeixement.” 

 

  
El Sr. batle intervé dient que més que una moció es tracta d’una declaració d’intencions. 
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El Sr. Reus (Suma) intervé dient que hi estan d’acord, i que ells als precs volien demanar qualque cosa 

similar, però el que passa és que hi ha una qüestió de forma, que presentar-ho com una moció de dos 

partits és lleig. El Sr. Reus considera que hauria de ser una declaració institucional de tot 

l’Ajuntament, però que hi donaran suport. 
El Sr. batle proposa que s’afegesqui el nom dels altres dos portaveus i dels altres dos partits a la 

moció. 
La proposta del Sr. batle s’aprova per assentiment, quedant la moció de la següent manera: 

 

“MOCIÓ DE RECONEIXEMENT PÚBLICA AL SENYOR GREGORI MIR 

 

Els portaveus dels grups polítics (Partit Popular, Convergència, Suma pel Canvi, Can Picafort Unit) de 

l’Ajuntament de Santa Margalida, 

 

EXPOSEN 
  
Que avui han tengut notícia de la defunció del senyor Gregori Mir Mayol, una destacada figura 

intel·lectual de la Mallorca contemporània, i una de les persones que més va contribuir a rellançar 

l’estudi de la figura i l’obra del nostre paisà Joan Mascaró i Fornés. 

Que el Sr. Gregori Mir, amic i marmessor d’en Joan Mascaró i Fornés, va tenir cura de la publicació 

dels dos volums deCorrespondència de Joan Mascaró (1930-1986) (publicat a 1998). Aqueixa obra 

recull l'epistolari d’en Joan Mascaró amb destacades figures de l'àmbit cultural i públic i està precedit 

d'un acurat estudi del mateix Gregori Mir. 

Que així mateix tengué cura de la selecció i edició dels texts aplegats a Diàlegs amb l’Índia (2001), 

recull de les introduccions i pròlegs de les traduccions d’en Joan Mascaró i Fornés. 

Que, de més a més, el Sr. Gregori Mir dedicà anys i molts d’esforços a estudiar i a donar a conèixer 

l’obra d’en Joan Mascaró i Fornés, tant en articles, conferències i taules rodones. Part d’aqueixes 

activitats es dugueren a terme a Santa Margalida o amb la col·laboració d’aquest Ajuntament. 

Atès tot l’anterior,  els grups municipals de PARTIT POPULAR i CONVERGÈNCIA proposam al Ple 

l’adopció dels següents ACORDS: 
  

1.      Reconèixer la importància del treball i de l’obra del Sr. Gregori Mir Mayol per al coneixement i la 

difusió de la figura i de l’obra del nostre paisà Joan Mascaró i Fornés. 

2.      Comunicar a la família aquest reconeixement.” 

Sotmesa a votació la urgència, aquesta és aprovada per unanimitat. 

 
Sotmesa a votació la moció, aquesta és aprovada per unanimitat. 

 

 
 2.4.- MOCIÓ  QUE PRESENTA EL PARTIT POLÍTIC CANPICAFORT UNIT, (CPU), 

PERQUE ES DUGUI A TERME LA DENOMINACIÓ DEL CAMP DE FUTBOL DE CAN 

PICAFORT, AMB EL NOM DE MELCHOR SALAS MARTÍ. 

 

El Sr. Amengual (CPU) presenta una moció d’urgència: 
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“Bernat Amengual Mulet, amb DNI78214188C, Portaveu del Grup Municipal Can Picafort Unit a 

l’Ajuntament de Santa Margalida. 
EXPOSEN  
Que per la dedicació que dugué en tota la seva trajectòria, aportant altruistament el seu temps per els 

joves del nostre municipi i la importància que va tenir per el desenvolupament del futbol base, sient 

uns del pioners a n’aquesta tasca i per l’amor que tenia a n’aquest esport. 

També cau destacar s’estimació que li tenia tota la juventut del seu temps i que avui en dia encara el 

recorden amb gran apreci i estima a sa seva persona. 

Per aquests motius el grup municipal de la candicatura Can Picafort Unit a l’Ajuntament de Santa 

Margalida,  proposa l’adopció del següent acord: 

ACORD 
 Proposar a l’Ajuntament de Santa Margalida que el camp de futbol de Can Picafort se denomini camp 

de futbol “MELCHOR SALAS MARTÍ”. 
  
El Sr. Reus (Suma) exposa que s’adhereixen a la proposta. 
  
El Sr. Monjo (Convergència) afirma que no creu que sigui un tema d’urgència. El Sr. Monjo afirma 

que el Sr. Salas va ser amic seu personal de diverses legislatures i que compten amb ell, però que aquí 

un tema, que en aquest Ajuntament hi ha diverses sol·licituds de gent de posar-li el seu nom. Aqueixa 

legislatura passada varen quedar per ventura qualque vegada aturades. Diu que per exemple se li ocorr 

una persona, en Mestelrich, que li havien de fer un homenatge aquí, que no sap si saben qui era, una 

persona molt important de Santa Margalida, en Burguet, que es dedicava a anar per damunt uns cables 

amb una bicicleta, amb una roda molt grossa i una molt petita. El Sr. Monjo indica que tenen diverses 

demandes en aquest sentit i que per tant els hi agradaria tractar-ho tot d’una manera conjunta. El Sr. 

Monjo afirma que no creu que això sigui un tema d’urgència, perquè per fer això en primer lloc s’ha 

de nomenar a una persona que meriti els temes i que després es faci, no com ha passat altres vegades 

aquí, de determinats equips, partits polítics, de nomenar qualque cosa amb un nom propi, li volien 

llevar el nom. El Sr. Monjo afirma que perquè no passin aqueixes coses els agradaria que fos una cosa 

no d’urgència, que quedàs integrada. 
El Sr. Plomer (CPU) demana si la proposta a què fa referència el Sr. Monjo fa referència al camp de 

futbol de Can Picafort. 
El Sr. Monjo li contesta que no l’ha entès, que ell no està en desacord amb la proposta, ni de prop fer-

s’hi, però que entenen que dins la dinàmica dels quatre anys, les urgències s’han de justificar. 
Així mateix el Sr. Monjo afirma que l’han sorprès les manifestacions del Sr. Reus, ja que sempre 

havien estat en contra de coses personals i ara estiguin a favor de noms propis, i que ha vist un canvi i 

una evolució. 
El Sr. Reus demana al Sr. Monjo: “coses personals?”. 
El Sr. Monjo li respon afirmativament. 
El Sr. Monjo afirma que no hi ha cap problema, i que si els pareix faran una comissió per tractar 

aquestes coses i en tenen d’altres que ja estan aprovades, i tractar-les de manera conjunta. 
El Sr. Monjo afirma que ha entrat en el debat per donar una explicació de la seva abstenció. 
El Sr. Amengual li contesta que veuria més normal que fessin una moció conjunta, com han fet abans, 

amb aquest tema. 
El Sr. Monjo li respon que no per urgència. 
El Sr. Plomer diu que poden fer una altra cosa, dur el punt al proper plenari ordinari. 
Respon el Sr. Batle que proposa convocar una Junta de Portaveus per tractar aquest tema i del de 

Mestelrich i d’altres temes. 
El Sr. Plomer afirma que ho poden fer “a nivell d’Ajuntament” com a tema global. 
El Sr. batle afirma que convocarà la junta de portaveus a què ha fet referència per tractar aquest i 

d’altres punts. 
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Sotmesa a votació la urgència del punt, aqueixa no és aprovada, atès que obté vuit vots a favor (5 

Suma + 3 CPU) i nou abstencions (5 Convergència + 4 PP). 
 

 

2.5.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SUMA 

SOBRE ACTUACIONS CONTRA LA SEQUERA. 

 

El Sr. Reus (Suma) presenta la proposta del grup municipal SUMA de dia 29 de gener de 2016, que 

afirma que presenten com a moció d’urgència atenent a la situació de sequera que es viu a tot 

Mallorca. La moció és del tenor següent:   

 

“Antoni Reus Darder, amb DNI 37.337.863-P, portaveu del Grup Municipal SUMA (PSIB-PSOE, 

Independents), presenta pel seu debat i aprovació si escau al ple de l'Ajuntament la següent: 

MOCIÓ SOBRE ACTUACIONS CONTRA LA SEQUERA 

A partir de l’estiu de 2015 i fins a dia d’avui s’ha produït una disminució notable de les precipitacions 

a la nostra illa, la qual cosa ha fet que entrem en estat de sequera.  

A més, és un fet que la xarxa hidràulica del municipi perd una part significativa de l’aigua que 

transporta.  

Vivint en una illa amb recursos limitats, i essent un municipi turístic que pateix una forta pressió 

durant els mesos d’estiu, és necessari vetlar per l’abastiment d’aigua de qualitat tant als residents com 

a visitants, al mateix temps que també se’n fa un ús racional.. 

Per tot això, proposam al Ple l'adopció dels següents ACORDS: 

PRIMER: Instar a l'equip de govern i a l’empresa concessionària del servei públic municipal de 

subministrament d’aigua potable a Can Picafort, Son Bauló i Son Serra a que dins les inversions 

previstes a la clàusula setena, apartat 2 (100.000€ anuals) es prioritzin aquelles que suposin un major 

estalvi d'aigua. 

SEGON: Instar a l'equip de govern a redactar un pla d'eliminació de fuites i millora de la xarxa del 

nucli de Santa Margalida, a finançar amb dues vies: l'ús del romanent de tresoreria per a inversions 

sostenibles que permet la legislació vigent, i les convocatòries per obres en serveis bàsics que s'han 

anunciat des del Consell de Mallorca. 

TERCER: Instar a l'equip de govern a continuar amb la plantació en espais públics de plantes 

autòctones, les quals requereixen un menor consum d’aigua.  

QUART: Instar a l'equip de govern a dur a terme, amb col·laboració amb el Govern Balear, 

campanyes de conscienciació sobre l'ús responsable de l'aigua. 

QUINT: Reiterar davant el Govern de les Illes Balears i el Ministeri de Medi Ambient l'oposició de 

l'Ajuntament de Santa Margalida al projecte de nova EDAR de Can Picafort i emissari submarí, 

perquè, a més de tots els arguments que s'han exposat fins al moment, l'ús d'un emissari submarí 

suposa un desaprofitament d'aigües depurades contrari al principi d'aprofitament d'aquestes aigües que 

ha de primar en la situació actual de sequera.” 

 

El Sr. batle demana si hi ha intervencions. 
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El Sr. Monjo intervé dient que no creuen que aqueixa proposta que presenten com a moció d’urgència 

ho sigui, i que s’explicarà. El Sr. Monjo afirma que, més que en aquests punts, ho resumiria tot en el 

fet que Suma fes una moció que consistent fer costat a la política del PP i de Convergència a 

l’Ajuntament de Santa Margalida. El Sr. Monjo argumenta la seva afirmació comentant punt per punt 

la moció presentada per Suma: 

 

1.- El Sr. Monjo afirma que els 100.000€ primers l’Ajuntament de Santa Margalida els dediquen a 

telemanar i telesenyalitzar tot el tema de l’aigua, i que la comissió de seguiment del conveni a què ha 

fet referència el Sr. Reus es reunirà la setmana del 16 al 14. 

2.- El Sr. Monjo afirma que fa dos mesos varen comanar a l’enginyera de l’Ajuntament i al Sr.  

Horrach un pla, d’acord amb el qual no es tornaria a asfaltar cap carrer a Santa Margalida que no 

s’hagués sanejat, modificat, sanejat, substituït les xarxes d’aigua potable i residual i que això ja s’ha 

fet. El Sr. Monjo indica que el carrer amb més averies és el de la Salle. 

3.- El Sr. Monjo exposa que no importa que els instin a fer-ho perquè continuaran fent-ho i ell ja havia 

iniciat la legislatura passada. 

4.- El Sr. Monjo afirma que no han fet aqueixes campanyes, però que això dins el context global es 

“pecata minuta”. 

5.- El Sr. Monjo exposa que això no importa que els ho diguin perquè ho reiteren cada setmana, al 

Govern balear, al Govern de Madrid, a l’Ajuntament de Muro i a tots els que facin falta. El Sr. Monjo 

afirma que el Sr. Reus no ha de dir a l’equip de Govern de l’Ajuntament de Santa Margalida que es 

reiteri, ja que Can Picafort Unit segur que hi està d’acord, l’equip de Govern hi està d’acord, i pel que 

veu Suma hi està d’acord. El Sr. Monjo afirma que el Sr. Reus, a qui ho ha de dir, és a la directora 

General de Recursos Hídrics, que té una visió totalment diferent a la de Suma, perquè aquella dona sí 

que els va dir que volia emissari submarí “sí, o sí, o sí”, i que no està d’acord  amb qualsevol altra 

solució que no sigui l’emissari submarí. El Sr. Monjo s’adreça al Sr. Reus que li agrairia que aqueixa 

moció la fes arribar a la directora general de Recursos Hídrics i que la convencés a ella. El Sr. Monjo 

indica que pensen que tenen raó absoluta amb tot el tema aqueix, que estan d’acord amb tot el que 

presenta el Sr. Reus, però que això és la política que fa l’equip de govern, i que si aqueixa és la 

política de l’equip de govern, no se faran una moció feta de Suma per anar a favor de la política 

l’equip de govern, i que si Suma fa una moció consistent a fer costat a la proposta de l’equip de 

govern, que és exactament el que el Sr. Reus diu en la moció, els pareix bé, però que no faran una 

moció per dir que sí al que fan. El Sr. Monjo afirma que aqueixa és la seva visió sobre el tema. 

El Sr. Reus (Suma) intervé dient que qualsevol cosa manco aprovar la moció. 

El Sr. Monjo demana al Sr. Reus si no li pareix ridícul el que fan, fer una moció proposant que es faci 

el que ja fa l’equip de govern. 

El Sr. Reus afirma que no té clar que facin tot el que proposa Suma a la moció. 

El Sr. Monjo li contesta que li ha dit i li demana si vol que l’hi repetesqui, i passa a detallar de bell nou 

el que ja ha indicat anteriorment, afirmant que si Suma està en fals quant al darrer punt de la moció, no 

ha de voler fer estar en fals a l’equip de govern, i que tots els seu, de Palma i Madrid, empenyen cap a 

la solució de l’equip de govern. El Sr. Monjo afirma que entén que Suma estigui un poc en fals, perquè 

han de defensar una cosa i a Palma els volen endossar l’emissari i la depuradora. 

El Sr. Reus (Suma) intervé dient que hi ha tramitat els projectes no són els seus i que el Sr. Monjo no 

li véngui amb “rollos”, i que el seu diputat (del Sr. Monjo), el Sr. Font, el va firmar. 

El Sr. Monjo afirma que el projecte va començar l’any 1992 amb una consellera “verda”, la Sra. 

Margalida Rosselló. 

El Sr. Reus li contesta que la depuradora sí, i que l’emissari no. 

El Sr. Monjo li respon que l’emissari és un afegit que es va ver quan es va firmar el conveni l’any 

2006 o 2007, però que es va començar el projecte va ser la Sra. Rosselló. 
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La Sra. Gamundí (Suma) s’adreça al Sr. Monjo demanant una qüestió de formes, demanant que 

s’accepti la urgència per debatre i que l’equip de govern accepti les seves urgències així com ells han 

acceptat els seus. 

El Sr. Monjo li respon que per demanar qüestions de forma, que la Sra. Gamundí s’adreci al Sr. batle, i 

que no és necessari que Suma accepti cap de les seves urgències. 

La Sra. Gamundí insisteix en la seva argumentació. 

El Sr. Monjo li diu que entén que, atesa la posició de la Sra. Gamundí, en la seva posició 

d’“intermediar” entre el que és el Govern balear i el que és el Parlament aqueixes li sàpiguen greu, 

però que no li queda més remei, que per això cobra. 

La Sra. Gamundí li respon que (el Sr. Monjo) s’equivoca, que cobra el mateix que cobra el Sr. Monjo, 

El Sr. Monjo li contesta que ell no cobra un duro per intermediar en aquests temes i que ha fet més 

feina que la Sra. Gamundí. 

La Sra. Gamundí li respon que li poden qüestionar moltes de coses en aqueix ajuntament, però que no 

li podrà qüestionar ningú la feina que ha fet quan era membre de l’equip de govern i estant a 

l’oposició.   

El Sr. diu a la Sra. Gamundí que no vol xerrar de n’Alpha Pam. 

La Sr. Gamundí diu al Sr. Monjo que no vagi cap a la desqualificació personal i que això és política 

barroera, que ella el que feia era demanar aqueixes qüestions formals al secretari. 

El Sr. Monjo li contesta que no les havia de demanar al secretari, sinó al batle. 

La Sra. Gamundí li diu que vagi contant un “rollo” a un altre. 

El Sr. Monjo demana al secretari infrascrit qui és que dirigeix els plens. 

El secretari infrascrit li respon que és el batle. 

El Sr. Reus intervé dient que avui no el dirigeix ningú. 

El Sr. batle intervé dient que de vegades li retreuen si atura o si deixa que siguin massa llargues les 

intervencions i que sempre té les de perdre. 

El Sr. Monjo demana que consti en acta que, aqueixa moció, a part de no ser urgent, ve a recolzar la 

política que fan el Partit Popular i Convergència a l’Ajuntament de Santa Margalida, amb la qual cosa 

els estan molt agraïts. 

 

Sotmesa a votació la urgència de la moció, aqueixa és refusada, atès que obté vuit vuits a favor (5 

Suma + 3 CPU) i nou abstencions (5 Convergència + 4 PP). 

 

 

PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 

 

1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA 

 

D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals, el Sr. batle dóna compte i ofereix explicacions sobre els decrets de Batlia i 

resolucions registrades des de dia 29 de desembre de 2015 fins 30 de desembre de 2015, del núm. 

1276 fins al núm. 1308, i dels decrets i resolucions registrades des de dia 5 de gener fins dia 22 de 

febrer de 2016, del núm. 1 fins al núm. 180. 

 

Els reunits es donen per assabentats de les resolucions referides.  

 

El Sr. Reus diu que entén que, d’acord amb la normativa, s’hauria de donar compte dels nomenaments 

del Decret de personal eventual com a punt de l’ordre del dia. Demana també que es faci Junta de 

Portaveus per conèixer els nomenaments de nous advocats i procuradors. 
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2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 

 

El Sr. batle indica que vol fer menció a dos temes. 

1.- En relació a la visita que va fer la Conselleria de Sanitat en relació al Centre de Santa Margalida, 

estan pendents que els passin els paràmetres urbanístics per poder començar a fer la comunicació i que 

estan pendents que des d’educació els passin l’esborrany del conveni pel tema de finançament. 

2.- Es va aprovar el catàleg de patrimoni amb una sèrie de prescripcions. 

 

La regidora de Cultura, la Sra. Rocio Romero Galera, llegeix la següent proposició, relativa al 

reconeixement dels mèrits del Sr. Rafel Bordoy Pomar en l’àmbit de la cultura a Santa Margalida, que 

és del tenor següent: 

 

“El nostre conveïnat Rafel Bordoy i Pomar ha destacat per la seva prolífica i meritòria trajectòria en el 

món de la literatura i de les ciències socials. Tant com a poeta, prosista, traductor, biògraf o 

investigador històric, una part molt important de la seva producció literària es refereix o està vinculada 

a Santa Margalida; n’hi ha prou a recordar La Salle a Santa Margalida. 56 años de historia (1994), La 

mort de Baltasar Calafat (1998), Camins oberts a l'alba. Poemes de Son Real (2007), Ofici de ferrer, 

feina de batle (2002),  Portals oberts al carrer (2009), Per les venes d'un poble (2010) o Ara fa cent 

anys (2012). També va ser el director, fins la seva desaparició, de la revista de Santa Margalida (1992-

2001), que es va convertir en el principal mitjà d’informació escrit centrat únicament en la Vila. 

El Sr. Bordoy, amb un gest que l’honora, ha decidit cedir part de la seva biblioteca personal a la 

Biblioteca Joan Mascaró i Fornés, i l’arxiu fotogràfic de la revista de Santa Margalida, integrat per 

centenars de fotografies, a l’Arxiu Municipal, perquè el conservi, inventariï i digitalitzi i, d’aqueixa 

manera, les imatges més rellevants d’una dècada d’història de la Vila de Santa Margalida estiguin a 

l’abast de tots els margalidans. 

Atès l’anteriorment exposat, es proposa que el Ple de l’Ajuntament de Santa Margalida reconegui i 

agraesqui, en nom de tot el poble, la tasca del Sr. Bordoy i els llegats que ha efectuat en benefici de la 

nostra vila.”. 

Tots els grups manifesten la seva conformitat amb la proposta. 

 

 

3.- PRECS I PREGUNTES 

 

CPU: 

1.- Sr. Plomer. Sap que hi hagut un parell de reunions sobre l’escola, demana si tenen cap novetat.   

Resposta (sr. Batle): afirma que varen fer el primer pas per a la cessió, que varen tenir una reunió i, 

com ha explicat a informació de Batlia, ara esperen un primer esborrany de finançament, perquè va 

parèixer que l’Ajuntament podria avançar, mitjançant un conveni, els doblers i que la Conselleria els 

el aniria pagant.  

Resposta.- El Sr. Monjo afirma que varen fer una reunió a Palma, amb l’assistència de la Sra. 

Marimon, del Sr. batle, del Sr. Monjo, del director de l’escola, del conseller, del director general i 

d’altres persones, relativa a diverses coses. Per fer la nova escola de Can Picafort, el problema és que 

no tenen cap duro i els demanaren de quina manera l’Ajuntament podria finançar l’escola i quedaren 

que des de la Conselleria vendrien a Santa Margalida a parlar d’aqueix tema i de dos o tres temes més, 

i la veritat és que a dia d’avui encara no han vengut. El Sr. Monjo indica que en paral·lel han posat “en 

marxa” això que han duit avui al Ple, que és cedir els terrenys formalment, però que en aquella reunió 

quedaren que ells (els de la Conselleria) vendrien aviat i que a hores d’ares encara no han vengut, 

perquè estan ocupats o pel que sigui, però que quan venguin els han de fer una proposta  sobre si 

l’Ajuntament ho pot finançar,  però que falta saber en quines condicions, i que estan a l’espera que els 
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diguin qualque cosa, ja que els varen dir que els interessaria molt veure el solar, que vendrien a Santa 

Margalida  també pel tema del recinte. 

 

2.- El Sr. Plomer indica que, en relació al tema de la guarderia municipal de Can Picafort, va xerrar 

amb na Montse i que ella li va explicar un poc les raons i que la veritat és que li pareix molt bé aqueix 

canvi d’ubicació.  El Sr. Plomer demana si amb els propietaris del solar que es va cedir a 

l’Ajuntament, hi ha cap tipus de conveni o de novetat? 

Resposta.- El Sr. Monjo exposa que varen mantenir contactes amb funcionaris de la Conselleria a fi de 

reconvertir la guarderia en escoleta de 0 a 3 anys, com la de Santa Margalida, perquè tenen més 

avantatges, i que així el canvi comportarà segurament el canvi d’escoleta a guarderia a escoleta de 0 a 

3 anys.  Així mateix indica que ja fa estona que tenen “en marxa” un conveni amb els propietaris, que 

té a veure amb la urbanització de devora, i que no han modificat res d’allò parlat en el seu moment, 

que era que li reconeixeran, en línies generals, el sol urbà a tot el perímetre de l’illeta del Vell Marí, li 

reconeixeran l’ús turístic a tota la illeta a excepció de la zona verda municipal i zones esportives que té 

allà. Així mateix no farà cap projecte d’urbanització que s’ajusti a la modificació puntual de NNSS 

que se li va aprovar l’any 2005, cosa que implicava estrènyer carrers i voravies i ficar aparcaments 

damunt el carrer. El Sr. Monjo indica que no estan d’acord amb aqueixa modificació, i que els 

obligaran  a fer aparcaments públics, uns 105 aparcaments, el que està obligat a posar, i que això ho 

farien al racó dels dos solars, un dels quals és docent i l’altre social, al primer cap de cantó arribant de 

Son  Serra.  Així mateix se l’obligarà a urbanitzar, posar totes les faroles en condicions, a restablir el 

tema de l’enllumenat públic, ja que li han  robat els cables, és a dir, a urbanitzar i dotar de serveis tot 

allò. El Sr. Monjo indica que una de les coses a les quals també l’obliguen és que la condició de si el 

solar, enlloc de tenir un ús sanitari, té un altre ús, torni a ella, que això no es manté, sinó que ho dóna a 

l’Ajuntament sigui l’ús que sigui. 
 

3.- El Sr. Plomer indica que una altra cosa els vol comentar és el tema del mercat de divendres de Can 

Picafort a l’hivern. El Sr. Plomer considera que en l’estiu hi ha un bon emplaçament però que l’hivern 

considera que no és una bona imatge a on està ubicat. Indica que antigament es feia a la plaça de la 

residència, que després es va dur a un solar, devora Fruites Can Picafort, però a la carretera devora el 

Mercadona, no li sembla bé “aquella estesa”.  

El Sr. Monjo demana si tenen cap alternativa. 

El Sr. Plomer proposa la de retornar-ho a la plaça de la residència. 

 

4.- El Sr. Plomer afirma que el dolmen està tancat amb una barrera, que la gent hi va i no ho poden 

obrir. Demana quin és l’horari d’obertura al públic. 

Resposta.- El Sr. Monjo indica que és la primera notícia que en té i que no toca estar tancat. 

 

5.- El Sr. Plomer, en relació a la reunió el “Can Picafort que volem”, a la qual va assistir, i hi va haver 

propostes interessants, que li varen agradar, però que n’hi va haver una que li va xocar, que és el  tema 

de la Residència. El Sr. Plomer indica que és un tema molt important pensar si s’ha de reubicar o no la 

gent i els usuaris de la Residència per fer-hi el que sigui. El Sr. Plomer demana si tenen pensat qualque 

lloc en concret per a aquesta reubicació i afirma que aqueixa afirmació es va fer molt a la lleugera. 

Resposta.- El Sr. Monjo li contesta que quan es va el que varen fer a la legislatura passada 

Convergència i Suma, a la legislatura passada, posar “en marxa” una cosa participativa i ho comanen a 

un equip de fora, que no té res a veure amb Santa Margalida, té dues maneres: “teledirigir que surti lo 

que vols”, cosa que no va fer ni el Sr. Reus, ni la Sra. Gamundí, ni el Sr. Monjo, i que no va fer ningú, 

ni tampoc el Sr. Torres quan ha entrat a l’equip de govern i Suma l’ha deixat.  El Sr. Monjo indica que 

l’altra manera, que és la que s’ha produït, és que aquella ha gent ha pensat, dit i proposat lo que volen. 

El Sr. Monjo indica que el que ha de tenir clar el Sr. Plomer és una cosa, que el que ha fet aqueixa gent 

és una proposta, i que qualsevol cosa que es faci l’ha d’aprovar l’Ajuntament i, que ells, l’Ajuntament 
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ni SUMA, ni CPU, ni PP, ni Convergència han pensat un segon a fer res a la Residència, però que 

aquells senyors que vénen de fora, i examinen Can Picafort, i diuen que la Residència, a part del 

Tonga i dels hotels aquells, el punt més alt de Can Picafort, un edifici emblemàtic, que en aquest 

moment està mal pintat, deteriorat, que dóna una imatge fatal i que és un edifici semipúblic. El Sr. 

Monjo indica que aqueixa gent ho diu per això, no perquè l’Ajuntament digui que han de llevar la 

residència i fer-la en un altre lloc. El Sr. Monjo afirma que quan els ho han proposat els han dit que 

per a ells no és un tema prioritari, ja que parlaven d’un cost total d’entre 17 i 20 milions d’euros. El Sr.  

Monjo afirma que aqueixa és una qüestió que hauria de necessitar tema privat, per la qual cosa, d’això 

zero, i no ho tenen dins les perspectives. El Sr. Monjo afirma que el Sr. Plomer s’ha d’agafar això com 

que a gent que vé de fora li ve de nou que tenguin en tan mal estat un lloc tan emblemàtic, i que els 

avança que un punt de la pròxima sessió plenària serà instar el Govern balear perquè la concessionària   

Mantengui l’edifici en bon estat i que sinó li faran una orde d’execució. El Sr. Monjo afirma que no es 

tracta de canviar els residents de lloc.   

 

6.- El Sr. Plomer indica que es va fer referència a la plaça de la Residència, i que es va parlar que 

tenien el projecte de fer un pàrquing allà. Pensa que, com li acaben de dir, és una aportació d’idees de 

cara un projecte de futur, però sí que els convidaria a fer més activitats a la plaça de la Residència, que 

era la plaça del poble, no la plaça Cervantes.    

Resposta.- El Sr. Monjo li contesta que estarà d’acord amb ell que el canvi que feren de transformar la 

plaça Cervantes en plaça del poble va ser un èxit total. 

El Sr. Plomer indica que és perquè hi ha més serveis.  

El Sr. Monjo indica que no poden anar en contra de la dinàmica, que la dinàmica els du, i que les 

festes quan les organitzaven (CPU) a la plaça de la Residència eren un desastre. 

El Sr. Plomer diu que això ho dirà el Sr. Monjo. 

El Sr. Monjo diu que sí, a part que era un bon negoci per al “Chiringuito”, per l’altre era un desastre, i 

que no li compararà les festes a la plaça Cervantes, que són un èxit total, amb el que es feia allà.  

El Sr. Monjo afirma que convidaria el Sr. Plomer a llegir més el tema del pla d’embelliment, amb els 

seus, i que analitzin els problemes, i veurà que un dels problemes de Can Picafort es diu aparcaments, 

i que a això li han de donar solucions, perquè cada vegada que es fan zones verdes o per vianants, i 

ells en faran, lleven aparcaments, i això ha d’anar afegit a fer aparcaments, perquè només ha vist, 

durant molts d’anys, accions per llevar aparcaments, cosa que passa quan ha augmentat el nombre de 

cotxes per família. El Sr. Monjo indica que a això li han de donar solució, i que quan en xerrin han de 

veure què en fan, però que pensin que el tema dels aparcaments és un tema greu. 

El Sr. Plomer afirma que l’aparcament és un problema per a tots, però que no creu que a Santa 

Margalida, per pocs aparcaments que hi hagi, l’equip de govern es plantegi fer un aparcament a la 

plaça de la Vila. 

 

7.  El Sr. Amengual (CPU) afirma que vol donar compte que deixa de ser el portaveu de Can Picafort 

Unit, que passarà a ser el portaveu el Sr. Plomer, també a les comissions informatives.  

 

SUMA: 

1.- El Sr.  Reus demana si publicaran el Pla d’embelliment. 

Resposta.- El Sr. batle li respon que esta parcialment publicat i que en publicaran la resta.   

El Sr. Monjo exposa que, dels projectes d’enguany, dels 400.000€, varen quedar i proposar és fer els 

projectes per a dues accions; una és del carrer Josep Trias al carrer Arenal, i que l’acció consisteix a 

eixamplar voreres de carrer, que els cotxes no puguin aparcar, que hi puguin circular, amb una 

amplària de 2’5 o 3 metres, perquè una de les coses que sí diu de manera clara el pla estratègic al 

passeig Colon s’han d’eixamplar voreres i augmentar les zones per a vianants, però sense llevar 

mobilitat.  El Sr. Monjo exposa que començarien pel novembre. 
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El Sr. Monjo indica que l’altre tema en què estan fent feina és de quina manera podrien enllaçar des de 

l’hotel Santa Fe a l’hotel Platja Daurada, amb un passeig per a vianants, que no vagi damunt per 

l’arena. 

 

2.- El Sr. Reus indica que quan parlaven del tema de l’aigua, i demana si les proves de bombeig que 

estaven pendents s’estan fent. 

Resposta.- El Sr. Monjo li contesta que s’estan fent ara. 

El Sr. Reus demana si era el que estava pendent per anar a la Conselleria. 

El Sr. Monjo li respon que estava pendent, que es va adjudicar el projecte, que el va guanyar 

Puigcercós, que Puigcercós es va posar en contacte amb la Conselleria, suposa que amb Recursos 

Hídrics, i que ho dirigeixen ells, que l’Ajuntament no ha intervengut en res, en absolut, i que ho fan 

com volen. El Sr. Monjo exposa que varen posar com a condició no posar en risc l’aigua de Can 

Picafort, que varen obligar que es fes aviat, en aquests mesos que no hi ha gran consum. Així masteix 

indica que Hidrobal li ha comunicat que es va acabant, però que s’ha de fer una sèrie d’anàlisis de 

laboratori. 

 

3.- El Sr. Reus exposa que fa uns anys el criteri que hi havia amb el tema de les voravies era que 

l’Ajuntament donava 50% de les rajoles, i demana si això segueix igual o ha canviat, perquè han vist 

que la brigada ha fet bocins de voravies. 

Resposta.-  El Sr. Monjo li contesta que el criteri no ha canviat, però que li dirà les ordes que ha donat 

al caporal; que si hi ha una protesta que està en mal estat, i no ha estat ocasionat pel propietari sinó per 

exemple per Gesa, ho arregla en aquest cas l’Ajuntament. 

El Sr. Reus fa referència a obres que s’han duit a terme carrer Lluna ol carrer de n’Angela.   

Resposta.- El Sr. batle li contesta que són casos excepcionals, que són feines pendents de la legislatura 

del 2008-2009 i que s’han acabat.  

El Sr. Reus afirma que no li pareix seriós que es facin trossos d’un carrer i que es deixin de fer la resta. 

 

4.- El Sr. Reus demana si l’Ajuntament es va personar en el tema de l’abocament de residus al solar de 

la biblioteca. 

Resposta.- El Sr. Monjo li contesta que aquí hi ha un tema del jutjat per delicte ecològic contra quatre 

empreses, i que a la comissió de govern adoptaren un acord que s’hi personarien, però que no s’hi ha 

personat perquè estaven pendents de fer-ho perquè tècnicament no es tenia clar com s’havien de 

personar.  El Sr. Monjo afirma que la voluntat no ha canviat. Així mateix indica que és una vergonya 

el que succeeix amb l’abocament de residus, que haurien d’anar contra les empreses i propietaris 

particulars que ho tiren tot aquí on no toca. 

 

5.- El Sr. Reus afirma que en relació al Centre salut de Sant Margalida ha entès que estan pendents que 

la Conselleria els passi els paràmetres per fer la modificació puntual i després elaborar el projecte. 

Resposta.- El Sr. batle li contesta afirmativament. 

El Sr. Monjo afirma que els varen dir, en relació al centre de salut de Santa Margalida, que el veuen 

amb possibilitats de fer-lo, que varen demanar a la Conselleria la modificació del mapa sanitari i que 

els varen dir que no pensaven dur-ne a terme cap. 

 

6.- El Sr. Bergas demana, amb relació al tema de l’Arxiu, si es traslladaran només els fons de la planta 

superior de la Casa de la Vila o si també es traslladaran els de la Rectoria. 

Resposta.- El Sr. batle li contesta que tractarà aqueix tema l’arxiver municipal amb els diferents caps 

de Departament, i que creu que l’important és poder-se’n dur el màxim de paper possible. 

El Sr. Bergas afirma que a municipis com a Muro i Felanitx estan fent un arxiu central. 

 

7.- El Sr. Bergas afirma que a baix de tot del carrer Xaló, hi ha una comporta que no està anivellada. 
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El Sr. Gayà (Convergència) li contesta que aquí davall hi ha unes instal·lacions que no estan 

anivellades i que és molt difícil arreglar-ho. 

 

8.- El Sr. Bergas afirma que el fumeral de Can Feliciano està crullat de per tot i està tort i que s’hauria 

de mirar si té perill. 

El Sr. Monjo demana què ha de fer, si té perill i amenaça ruïna, tomar-lo, ja que es tracta d’un element 

catalogat i que no és de l’Ajuntament. 

El Sr. Bergas li respon que no es pot tomar, que hi ha dues sortides, una dir-li al propietari que ho 

adobi. 

El Sr. Monjo afirma que no hi ha propietari, que si van als d’Amadiba que són els que ho tenen per 

testament no faran res, i demana què han de fer. 

El Sr. Bergas li constesta que la Llei li permet expropiar. 

El Sr. Monjo afirma que no hi ha propietari, que es pot fer una orde d’execució a AMADIBA, que 

tampoc no són propietaris, que no han acceptat el testament ni creu que puguin, i que aquí “hi ha un 

follón”. 

El Sr. Bergas demana si no hi ha propietari ara mateix.  

El Sr. Monjo li contesta que no. 

El Sr. Bergas afirma que el que ha dit ell és si l’arquitecte pot anar a mirar si té perill. 

El Sr. Monjo li respon que ell sí que creu que en té de perill, com també l’arbre de pisos. 

El Sr. Amengual (CPU) indica que vol afegir al fet que el Sr. Plomer serà el portaveu que el Sr. 

Malbertí en serà el suplent. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, quan són les 20:45 hores, de la qual cosa, 

com a secretari, don fe. 

 

Amb el vist i plau, 

El batle          El secretari 

 

 

Martí Àngel Torres Valls      Jaime Perelló Marcé 

Qui ordena el compliment dels acords adoptats. 

 


